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Aktivnosti 

 

U sezoni odmora, iako nije bilo sastanaka i okruglih stolova, TS je aktivna - radimo na aktuelnim 

projektiŵa, a radi i Ŷaše AŶtikorupĐijsko savetovalište. Od aktuelnih projekata izdvajamo "Planovi 

integriteta - izŵeđu korupĐijskog rizika i aŶtikorupĐijske prakse" u koŵe utvrđujeŵo da li su riziĐi od 
korupcije bili prepoznati u planovima integriteta organa koji su potom zaista iskusili korupcijske 

slučajeve u praksi, šta su učiŶili da potoŵ uŶaprede sisteŵ preveŶĐije i kako su to iskustvo iskoristili pri 
izradi plaŶova u Ŷovoŵ Điklusu, ove godiŶe. Bliži se kraj projekta u koŵe sŵo pratili sprovođeŶje Ŷovog 
ZakoŶa o javŶiŵ preduzećiŵa. Utvrdili sŵo veliki ďroj slučajeva kršeŶja Ŷovog zakoŶa, a Ŷajveće 
razočareŶje svakako je da još Ŷisu okoŶčaŶi koŶkursi i izaďraŶi direktori po Ŷovoŵ zakoŶu, tako da Ŷeŵa 
prilike Ŷi da se utvrdi kako su sprovođeŶe proĐedure koje su osŵišljeŶe, ďar je tako oďrazložeŶo, kako ďi 
rezultirale profesionalizaĐijoŵ ŵeŶadžŵeŶta. 

Na konkursu Agencije za borbu protiv korupcije dobili smo projekat praćeŶja sprovođeŶja aktivŶosti 
predviđeŶih AkĐioŶiŵ plaŶoŵ za poglavlje Ϯϯ.  

AŶtikorupĐijsko savetovalište (ALAC) Transparentnosti Srbija je tokom prošle nedelje primilo 15 

telefonska poziva na besplatni broj 0800 081 081, a još devet slučajeva otvorili smo na osnovu 

informacija dobijenih na mejlove ts@transparentnost.org.rs i savetovaliste@transparentnost.org.rs, 

poštoŵ, ličŶo ;Paŵotićeva ϯϭ/IIIͿ ili na osnovu informacija proŶađeŶih Ŷa iŶterŶetu i u pres klipiŶgu.  Na 

Fejsbuk stranici u protekloj nedelji objavili smo pet komentara u vezi sa Ŷašiŵ aktivŶostiŵa, 
antikorupcijskim temama, tekstovima o korupciji. Na sajt smo postavili pet tekstova. U medijima su u 

protekloj nedelji objavljene 34 vesti ili priloga o aktivŶostiŵa Ŷaše orgaŶizaĐije ili vesti u kojima su 

citirani stavovi predstavnika TS.  

Prenosimo izbor tekstova koje smo objavili u prethodnoj sedmici: 

  

http://www.acas.rs/wp-content/uploads/2017/05/Rang-lista.pdf
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Pod lupom 

 

Osuda zbog zloupotreba sa javnim 

nabavkama 

14. jul 2017.  

Bivši predsedŶik opštiŶe AliďuŶar, DaŶijel 
KišŵartoŶ, osuđeŶ je drugostepeŶo Ŷa šest 
godiŶa zatvora zďog zloupotreďe služďeŶog 
položaja, koje su u vezi sa javŶiŵ Ŷaďavkaŵa. U 
to je uračuŶata i prethodŶa kazŶa od tri godiŶe. 
ApelacioŶi sud je ďivšeg predsedŶika oďavezao 
da opštiŶi ŶadokŶadi ϭ,ϯϱ ŵilioŶa diŶara štete, 
a u preostaloŵ delu potraživaŶja je OpštiŶu 
uputio Ŷa parŶiĐu. OŶ je ďio uhapšeŶ oktoďra 
ϮϬϭϭ. godiŶe, dok je ďio Ŷa fuŶkĐiiji, što je jedaŶ 
od retkih primera te vrste. Tada je saopšteŶo da 
je izvršeŶo zďog potpuŶo drugog krivičŶog dela 
- primanja mita od 5 hiljada evra, u vezi sa 

dodeloŵ poljoprivredŶog zeŵljišta Ŷa 
korišćeŶje. 

KišŵartoŶ je osuđeŶ jer je ϭ. do ϱ. oktoďra 
ϮϬϭϬ. godiŶe Ŷaložio trošeŶje izŶosa od 
5.600.000 dinara koje je Komesarijat za 

izďegliĐe uplatio OpštiŶi za Ŷaďavku 
građeviŶskog ŵaterijala ŶaŵeŶjeŶog 
poďoljšaŶju života iŶterŶo raseljeŶih liĐa i za 
poŵoć porodiĐaŵa izďeglih i iŶterŶo raseljeŶih 
liĐa u ekoŶoŵskoŵ osŶaživaŶju i 
osamostaljivanju. Druga zloupotreďa je to što je 
pribavio sebi imovinsku korist u iznosu od 

Ϯϭϰ.ϰϰϰ diŶara, tako što je u iŵe OpštiŶe 
orgaŶizovao izvođeŶje radova Ŷa rekoŶstrukĐiji i 
adaptaciji poslovnog prostora u Vladimirovcu na 

lokalu „CeŶtar Ϯ″ ďez prethodŶo sprovedeŶog 
postupka javnih nabavki i pribavljanja projektno 

tehŶičke dokuŵeŶtaĐije i odoďreŶja za 
izgradŶju, kao i ďez zaključeŶog ugovora sa 
izvođačeŵ radova. U dalekosežŶe poslediĐe 

uďraja se to što OpštiŶa AliďuŶar upravo zďog 
učiŶjeŶih ŶepravilŶosti u dodeli sredstava 
izďegliŵ i raseljeŶiŵ liĐiŵa Ŷeće ŵoći da 
apliĐira i ostvari pravo Ŷa dodelu poŵoći toj 
kategoriji staŶovŶištva, zaključio je ApelaĐioŶi 
sud. 

Vest nije dovoljno precizna u pogledu 

zloupotreďa o kojiŵa je reč, jer se Ŷe vidi koliko 
je bila vredna javna nabavka koju je KišŵartoŶ 
"preskočio" u drugoŵ priŵeru ;da li je vredŶost 
cele nabavke pripisana njemu kao imovinska 

korist), niti se iz prvog primera vidi da li on 

uopšte Ŷije iŵao pravo da Ŷalaže isplate ŶovĐa 
ŶaŵeŶjeŶog izďegliĐaŵa ili je to čiŶio Ŷa 
nepravilaŶ ŶačiŶ. Ne vidi se Ŷi zašto je sud 
opštiŶi dosudio upravo ϭ,ϯϱ ŵilioŶa diŶara 
štete, jer se taj izŶos Ŷe poklapa Ŷi sa jedŶiŵ 
drugim. Da bi borba protiv korupcije mogla da 

ďude efikasŶija i vesti o razrešeŶiŵ slučajeviŵa 
treďa da sadrže više iŶforŵaĐija koje su bitne da 

se razuŵe suštiŶa kršeŶja zakoŶa, ŶačiŶa Ŷa koji 
je oŶo otkriveŶo i ŵogućŶosti da se sličŶi 
slučajevi spreče u ďudućŶosti. 

http://goo.gl/PjRlEj
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Prvostepene osude za slučaj "Nuba 
invest" 

13. jul 2017.  

U Srďiji je sudska osuda protiv ďivšeg ŵiŶistra i 
jednog aktuelŶog direktora javŶog preduzeća 
ďitaŶ događaj, ďez oďzira Ŷa koŶtroverze oko 
saŵog predŵeta i oŶoga što ŵu je prethodilo. 
Naime, mi ne samo da nemamo rezultate u 

Ŷečeŵu što ďi ďila ŶeselektivŶa ďorďa protiv 
"korupĐije Ŷa visokoŵ Ŷivou" ;za šta već ϭϯ 
godina postoje zakonske i institucionalne 

pretpostavkeͿ, već takvih rezultata Ŷeŵa čak Ŷi 
u situaĐijaŵa kada ďi se osude ŵogle tuŵačiti 
kao revaŶšizaŵ preŵa predstavŶiĐiŵa "ďivšeg 
režiŵa". 

Slučaj "Nuďa iŶvest", kao jedaŶ od 
ŶeprivatizaĐioŶih slučajeva iz paketa "24 

privatizacije", to jest Ϯϰ izveštaja Saveta za 

ďorďu protiv korupĐije, čeka Ŷa svoje razrešeŶje 
od 3.12.2010 , a krivičŶi postupak od ϮϬϭϮ, kada 
je u jeku najglasnijih najava borbe protiv 

korupĐije tadašŶji PPV Vučić oďećao rešavaŶje. 
Štaviše, uďrzo je izjavio i da su svi osim jednog i 

razrešeŶi, a da javŶost nije dobila odgovore na 

suštiŶski ďitŶa pitaŶja Ŷi tada Ŷi kasŶije.  

OptužŶiĐa ;a verovatŶo i presudaͿ protiv Dulića, 
JaŶjića i DroďŶjaka kaže da su Ŷjih trojiĐa ϮϬϬϵ. 
godiŶe izdali lokaĐijske i građeviŶske dozvole za 
postavljaŶje ŵreže optičkih kaďlova Ŷa 
državŶiŵ puteviŵa preduzeću "Nuďa iŶvest" 
iako ta sloveŶačka firŵa Ŷije imala neophodnu 

dokuŵeŶtaĐiju i Ŷa taj ŶačiŶ priďavili firŵi 
imovinsku korist u iznosu od preko osam 

miliona dinara.  

Bivši ŵiŶistar Dulić se tereti da je dao usŵeŶi 
Ŷalog svoŵ poŵoćŶiku JaŶjiću da se izdaju 
lokacijske i gradjevinske dozvole za postavljanje 

optičkih kaďlova iako preduzeće Ŷije iŵalo 

neophodnu dokumentaciju u skladu sa 

Zakonom o planiranju i izgradnji i Zakonom o 

javŶiŵ puteviŵa. JaŶjić je, preŵa optužŶiĐi, 
prihvatio usŵeŶi Ŷalog Dulića, a DroďŶjak, koji 
je i tada bio direktor JP "Putevi Srbije" je izdao 

18. septembra 2009. sporne dozvole iako za to 

nisu bili ispunjeni neohodni uslovi. Prema 

tvrdŶjaŵa Tužilaštva, izdavaŶjeŵ zahtevaŶih 
dozvola oŵogućeŶo je "Nuďi" da pristupi 
izgradŶji optičke ŵreže kaďlova Ŷa državŶiŵ 
putevima kojima upravljaju "Putevi Srbije" i to 

Ŷa ŶajvažŶijiŵ koridoriŵa od Beograda do 
graŶiĐe sa Hrvatskoŵ, Mađarskoŵ, RuŵuŶijoŵ, 
Bugarskoŵ i MakedoŶijoŵ. Na taj ŶačiŶ, to 
preduzeće je, kako kaže tužilaštvo, steklo 

dominaciju nad javnim putevima i njihovoj 

eksploataĐiji. OŶo je steklo povlašćeŶi položaj u 
odnosu na druge zainteresovane investitore koji 

su se ŵiŶistarstvu oďraćali sa istiŵ zahteviŵa.   

Glavni problem ili makar dilema koja stoji iza 

ove krivičŶo-pravŶe priče ;osiŵ za osuđeŶe i 
njihove porodiceͿ Ŷije to da li će Ŷa kraju Ŷeko 
otići u zatvor, već Ŷešto drugo: optužŶiĐa i 
prvostepeŶa presuda kažu da su visoki državŶi 
fuŶkĐioŶeri zlouopotreďili svoj položaj ;i 
rizikovali i slobodu, imetak i ugled) da bi doneli 

http://www.antikorupcija-savet.gov.rs/izvestaji/cid1028-1293/izvestaj-saveta-o-nezakonitostima-u-postupku-izdavanja-dozvola-za-izgradnju-optickog-kabla
http://www.vreme.com/cms/view.php?id=1162898
http://mondo.rs/a647903/Info/Drustvo/Transparentnost-do-detalja-o-svakoj-privatizaciji.html
https://l.facebook.com/l.php?u=http%3A%2F%2Fwww.blic.rs%2Fvesti%2Fpolitika%2Foliveru-dulicu-tri-i-po-godine-zatvora-zbog-zloupotrebe-polozaja%2Fwxtcewc&h=ATOi2mDgpUlr4jkz3oo3H99QsOojgw8GTeKhusUJuS7RBTPK-8b0CUNAVc4shfqpntmGEpgCPI4AfUiH29zwRC8hlz_EPN4_9kFTde
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predŶost Ŷa tržištu jedŶoj koŵpaŶiji Ŷa uštrď 
ŶjeŶih koŶkureŶata, a da se za to uopšte Ŷe vidi 
ŵotiv. OptužŶiĐoŵ Ŷije oďuhvaćeŶ Ŷiko iz te 
kompanije koji bi ih motivisao da preuzmu ovaj 

rizik. Štaviše, Ŷeŵa iŶforŵaĐija Ŷi o toŵe da li 
su akti ŶekadašŶjeg MiŶistarstva urďaŶizŵa i JP 
Putevi Srbije, za koje se u optužŶiĐi kaže da su 
ŶezakoŶiti i štetŶi kasŶije oglašeŶi Ŷištaviŵ. 

Drugo pitaŶje koje se ŶeizďežŶo javlja povodoŵ 
ove presude jeste odŶos državŶih orgaŶa preŵa 
partnerima iz poslovnog sveta. Kada postane 

legitiŵŶo i poželjŶo da političari "otklanjaju 

birokratske prepreke", "dovode investitore" i 

ďave se sličŶiŵ poslovŶo-posredŶičkiŵ 
aktivnostima umesto da vode politiku i/ili 

rukovode državŶoŵ upravoŵ, graŶiĐa izŵeđu 
poŶašaŶja koje će ďiti oveŶčaŶo slavoŵ ili voditi 
u zatvor postaje veoma porozŶa ili čak potpuŶo 
proizvoljŶa. U Ŷajďoljeŵ slučaju, razlika izŵeđu 
zakonitog i nezakonitog postupanja svodi se na 

golu formu. Tako, ako se neka firma privileguje 

dodeloŵ vredŶog državŶog zeŵljišta ďez 
ŶadŵetaŶja ili kršeŶjeŵ urďaŶističkih pravila, to 
postaje legalŶo kada je zaoďilažeŶje zakoŶa 
izvedeŶo Ŷpr. kroz forŵu ŵeđuŶarodŶog 
ugovora ili je pokriveno jednokratnim 

"speĐijalŶiŵ zakoŶoŵ" ;kao u slučaju "Beograda 
na vodi"). 

Treće pitaŶje odŶosi se Ŷa dalju sudďiŶu 
"večitog" direktora "Puteva". ZakoŶ o javnim 

preduzećiŵa Ŷalaže da ŵaŶdat direktora 
prestane nakon izricanja kazne zatvora i 

postavlja prepreku da kandidat bude izabran za 

direktora ako je ďio osuđeŶ Ŷa kazŶu zatvora 
dužu od pola godiŶe. Međutiŵ, aktuelŶa osuda 
v.d. direktora Drobnjaka nije još uvek 
pravŶosŶažŶa, tako da Ŷeŵa prepreke da oŶ 
Ŷastavi svoje "vršeŶje dužŶosti", pa čak Ŷi da 
bude izabran na konkursu za direktora u punom 

mandatu. 

 

Savetnici van kontrole 

antikorupcijske agencije 

12. jul 2017.  

SavetŶiĐi fuŶkĐioŶera i državŶih orgaŶa, kao i 

člaŶovi radŶih tela Ŷe sŵatraju se javŶiŵ 
funkcionerima ni po aktuelnom Zakonu o 

Agenciji za borbu protiv korupcije, ni po nacrtu 

Ŷovog. Iŵajući u vidu da je Ŷjihov utiĐaj Ŷa 
doŶošeŶje odluka u Ŷekiŵ slučajeviŵa zŶataŶ, 
to je jedaŶ od Ŷajvećih propusta zakonskih 

rešeŶja. U svakoŵ slučaju, reč je o liĐiŵa kod 
kojih je rizik od javljaŶja korupĐije svakako veći 
Ŷego kod člaŶova školskih odďora. 

"Novosti", u tekstu o imovinskim kartama 

prethodŶog i Ŷovog predsedŶika, pišu: 
"predsedŶik i člaŶovi NaĐioŶalŶog saveta za 

saradnju za Rusijom i Kinom ne smatraju se 

funkcionerima. Kako navode u Agenciji, to 

koŶkretŶo zŶači da Toŵislav Nikolić, koji je 
ŶedavŶo preuzeo dužŶost predsedŶika Saveta, 
Ŷeŵa oďavezu da pošalje Ŷovi izveštaͿ o 
imovini.  

OŶ će, ŵeđutiŵ, sve do 31. januara 2018. 

godiŶe, ďiti dužaŶ da dostavi vaŶredŶi izveštaj 
ukoliko mu se imetak bitio promeni." 

Podsećaŵo da proďleŵ Ŷe predstavlja saŵo to 
što člaŶovi ovog ŶovoforŵiraŶog tela Ŷisu 
funkcioneri. 

Kad je reč o savetŶiĐiŵa, Ŷaročito oŶih u Vladi, 
ne postoji čak Ŷi potpuŶa evideŶĐija svih liĐa 
koja vrše tu ulogu, kao Ŷi pravŶog ŵodaliteta 
Ŷjihovog aŶgažovaŶja, a kaŵoli koŶtrola 
prijavljene imovine i prihoda od strane Agencije 

za borbu protiv korupcije. 
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Koncesija za beogradski aerodrom - 

odgovor Komisije 

11. jul 2017.  

KoŵuŶikaĐija sa državŶiŵ orgaŶiŵa se 
nastavlja, ali i dalje nema ni jedne informacije 

Ŷa osŶovu koje ďi se ŵoglo zaključiti da je 
upravo koŶĐesija Ŷajďolje rešeŶje za 
uŶapređeŶje poslovaŶja i iskorišćavaŶje 
potencijala beogradskog aerodroŵa. Pošto je 
PovereŶik za iŶforŵaĐije od javŶog zŶačaja i 
zaštitu podataka o ličŶosti doŶeo rešeŶje kojiŵ 
je Ŷaložio Koŵisiji za javŶo - privatno 

partnerstvo da Ŷaŵ dostavi svoje ŵišljeŶje o 
predlogu projekta ove koncesije, stigao je i 

odgovor Komisije. 

KJPP se u dopisu poziva na svoj prethodni dopis 

koji nam je navodno uputila krajem aprila. 

Tvrde da svoje ŵišljeŶje Ŷe ŵogu da dostave 
zato što je oŶo postalo sastavŶi deo 
dokumentacije o koncesiji, a cela ta 

dokuŵeŶtaĐija je proglašeŶa za strogo 
poverljivu odlukoŵ Vlade. Sudeći po rešeŶju 
Poverenika, Komisija nije isticala ovaj argument 

u uoďičajeŶoj proĐeduri odgovora Ŷa žalďu. 
Kada se pitaŶje tačŶosti tvdŶji o raŶojoj dostavi 
iŶforŵaĐija stavi Ŷa straŶu, ostaje suštiŶski 
proďleŵ. OrgaŶ vlasti ŵože da uskrati pristup 

iŶforŵaĐijaŵa zato što su Ŷeki dokuŵeŶti i  

 

podaĐi ozŶačeŶi kao poverljive, ali to uvek čiŶi 
tako što doŶese rešeŶje ;što Koŵisija Ŷije 
učiŶilaͿ i tako što prethodŶo razŵotri 
neophodnost primene takve mere u 

koŶkretŶoŵ slučaju, Ŷa osŶovu odredaba 

Zakona o slobodnom pristupu informacijama od 

javŶog zŶačaja ;što Koŵisija takođe Ŷije učiŶilaͿ. 
Zďog toga ďisŵo izjavili žalďu i da sŵo zaista 
dobili krajem aprila dopis Komisije. 

Okolnost da je poverljivost odredio drugi organ 

;u ovoŵ slučaju VladaͿ, Ŷe osloďađa Koŵisiju za 
javno - privatno partnerstvo odgovornosti da u 

potpunosti sprovede postupak u skladu sa 

Zakonom o slobodnom pristupu informacijama 

od javŶog zŶačaja, a po potreďi i ZakoŶa o 
tajŶosti podataka, tako što ďi ukazala Vladi Ŷa 
to da je potrebno deklasifikovati pojedine 

delove svog predloga, jer nema valjanog razloga 

da se celi dokument tretira kao strogo poverljiv. 

Kandidati za Odbor antikorupcijske 

Agencije - za apsurdnu odluku još 
apsurdnije obrazloženje 

10. jul 2017.  

ČlaŶovi skupštiŶskog Odďora za pravosuđe su 
Ŷegde izŵeđu ϭϯ. juŶa i ϲ. jula ove godiŶe 
sazŶali da Toŵislav Nikolić Ŷije više predsedŶik 
države a da Saša JaŶković Ŷije više 
omdbudsman. Naime, ovo telo je u junu 

podržalo predloge kaŶdidata za člaŶove Odďora 
Agencije za ďorďu protiv korupĐije koji potiču od 
PredsedŶika i od ZaštitŶika građaŶa/ PovereŶika 
za iŶforŵaĐije ;zajedŶički kaŶdidatͿ. Šestog jula 
su zaključili da ipak Ŷe treďa da ih podrže, već 
da "daju šaŶsu" Ŷovoŵ predsedŶiku ;VučićuͿ da 
predloži svog kaŶdidata, i novom ombudsmanu 

;koji još Ŷije Ŷi predložeŶͿ da se i oŶ uključi u 
ovaj proĐes. Takva odluka je očigledŶo ďila 
suštiŶski ŶeispravŶa, jer predlozi dolaze iz 
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iŶsituĐija, i Ŷe predstavljaju Ŷikakvo ličŶo pravo 
nosilaca funkcije predsednika Republike ili 

ZaštitŶika građaŶa. Pored toga su izazvali 
dodatŶu koŶfuziju govoreći o "povlačeŶju 
predloga" (mogli su samo da povuku prethodno 

dato pozitivŶo ŵišljeŶje o koŶkretŶiŵ 
kaŶdidatiŵaͿ, Ŷa šta je reagovao povereŶik za 
informacije javnim pismom Odboru i 

saopšteŶjem goo.gl/CRic72. 

U Ŷajďoljeŵ slučaju, Đilj ovih pravnih ili 

(kvazi)pravnih akrobacija bio je da se umesto 

kaŶdidata T. Nikolića izaďere kaŶdidat A. Vučića. 
Da Odďor Ŷije ϭϯ. juŶa dao pozitivŶo ŵišljeŶje 
Ŷa Nikolićev predlog, sve je ŵoglo da se izvede 
u tišiŶi, tako što ďi Ŷovi predsedŶik povukao 
predlog svog prethodnika i dao novi. Ovako, 

čitava stvar je ŵorala da postaŶe vidljiva, a kako 
ďi sve izgledalo kao "priŶĐipijelŶo" proŶađeŶ je 
još jedaŶ Ŷaoko sličaŶ priŵer, pa je "povučeŶ 
predlog" Ŷa kojeŵ se Ŷalazi potpis ďivšeg 
zaštitŶika građaŶa S. JaŶkovića. Ma koliko ovo 
ďilo loše, još lošije ďi ďilo da je skupštiŶski odďor 
zaista hteo da poruči oŶo što ďi se takođe 
ŵoglo protuŵačiti - da to skupštiŶsko telo Ŷe 
prizŶaje da iŶstituĐija ZaštitŶika građaŶa postoji 
i fuŶkĐioŶiše u puŶoŵ kapaĐitetu. Naiŵe, sve i 

kada bi za predlog kandidata za Odbor Agencije 

ďilo relevaŶtŶo to što je S. JaŶković u 
ŵeđuvreŵeŶu podŶeo ostavku ;a ŶijeͿ, ta 
institucija i sada radi u punom kapacitetu, sa 

jedŶiŵ od zaŵeŶika ZaštitŶika građaŶa ;Miloš 
JaŶkovićͿ koji iŵa sva prava i dužŶosti kao što će 
ih iŵati i ďudući oŵďudsŵaŶ. Predlog koji su 
pre više od dve godiŶe dali Šaďić i JaŶković 
ispred svojih institucija ostaje validan sve dok 

Ŷe ďude povučeŶ. Odďor o toŵ predlogu ŵože 
da da pozitivŶo ili ŶegativŶo ŵišljeŶje, 
SkupštiŶa ŵože da ga prihvati ili ne, ali predlog 

ostaje Ŷa sŶazi sve dok ga predlagači, 
zajedŶičkoŵ odlukoŵ, Ŷe povuku. 

Na daŶašŶjoj sedŶiĐi je Odďor za pravosuđe 
prevazišao svoja prethodŶa dostigŶuća u 
apsurdizaciji primene zakona u Republici Srbiji. 

Predsednik P. Petrović, je prvo rekao "Ŷije želeo 
da poleŵiše" goo.gl/RPKr63 sa R. Šaďićeŵ. Da 
je zaista Ŷa toŵe i završio, saŵo ďi se Ŷastavilo 
dosledŶo igŶorisaŶje predloga za člaŶiĐu 
Odďora AgeŶĐije ;Vida Petrović - ŠkeroͿ koji su 
dala dva nezavisna organa. Takvo ignorisanje je 

ŵoguće jer Odďor Ŷeŵa rok da se izjasŶi o 

kaŶdidatiŵa. Međutiŵ, oŶ je u Ŷastavku "zďog 
javŶosti" kritikovao predlagače ;Šaďića i 
JaŶkovićaͿ osporavajući podoďŶost V. Petrović - 
Škero zďog toga što je oŶa ďila ŶavodŶo 
kažŶjeŶa zďog kršeŶja ZakoŶa o AgeŶĐiji. 
IzŶošeŶje ŶegativŶog ŵišljeŶja o kaŶdidatima 

jeste pravo i Odbora i narodnih poslanika. U 

ovoŵ slučaju je, ŵeđutiŵ, taj "arguŵeŶt" više 
nego apsurdan - pre manje od mesec dana su 

člaŶovi tog istog Odďora, Ŷa predlog P. 
Petrovića o Vidi Petrović - Škero dali pozitivŶo 
ŵišljeŶje! 

  

https://l.facebook.com/l.php?u=http%3A%2F%2Fgoo.gl%2FCRic72&h=ATNqHZYYJ8VIO2493U13SEzB80We7TiMyKyZN2PYAJy5mRlSdvK5y2VOG_Jg0ptlmTQqi7Quyzlc_Ux2SQRyhoYCmo4fcLQGpxP5ltvjHOQd9Q1JkrkI9AQZwzx3zMS28v5k8qmGfEOMFJBAJS96&enc=AZNmdGzkBgVenyEstN0XOcMpFemlIv9KOo0sd6asi1DU6rdMm7a-EeBKV8ULDDf4IME98coGihuuvH4OP1sk1dvzsAiMtOwuYuiZlEIpwU5MVoIeQOnaj7TxR3zrjQdhM-hujqAqtlWbUS7AjTCdHMh-eVvWzj2reHB_ltRe9w3zuwzIwn-lu6iVikq_0WNGNy5CL8QoM-NdM9t5esbcZ2ip&s=1
https://l.facebook.com/l.php?u=http%3A%2F%2Fgoo.gl%2FRPKr63&h=ATNKBqc7jORBSYzgHj6P31c3izEUbD4kU6AeDyS_wgAr6YXVqIdGotQm0q5gzPlrj6LcdP4dRcfVm0aeXT75rUrNcc3Md43jFJjcpG81RfhoT7FyuNGp-Y4mb6-6t4x_YPOPsNufWtjn2dlmelk0&enc=AZPxXS3Uk37GeqcurypZTMKp2Xz7jM9TdMS1tF4asIHsuEvvY8cegLg2nWKeSf5PFI_E-tE8m0xRiaTSQPkLc1Ai_0hTTqMKDVRdwCO6ttfC5khx8Qmr7C9ajH8h4Tj4srFoAU7dgphV3N0QeootqpmcnzNlrFiChjSBtecnLFqWX8WfjLrGpR7O6jocDxtlhxM7kzpCn8Jdq9dZp3FCR61d&s=1
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Antikorupcijsko savetovalište ALAC 
 

Prenosimo dva  slučaja iz prakse našeg Antikorupcijskog savetovališta: 

 

Toner za MUP 

TS je doďio prijavu u vezi sa iŶteresaŶtŶiŵ slučajeŵ koji se odŶosi Ŷa potrošŶju toŶera u MiŶistarstvu 
uŶutrašŶjih poslova Repuďlike Srďije. Preŵa prijavi, tvrdi se da je ŵiŶistarstvo Ŷa godišŶjeŵ Ŷivou iŵalo 
nabavke tonera u vrednosti od četiri miliona evra, a da to Ŷe odgovara realŶoj potrošŶji prilikoŵ 
obavljanja posla. Drugi problem odnosi se na cene tonera, za koje se smatra da su prilikom postupka 

priďavljaŶja podigŶute Ŷa Ŷivo izŶad tržišŶog.  S obzirom na to da se najverovatnije radi o postupku 

javne Ŷaďavke, treďalo ďi da se lako uoči da li je ďilo diskriŵiŶaĐije ili dogovora prilikoŵ Ŷaďavke ovih 
doďara. Takođe, ŵoguće je utvrđivati i svrsishodŶost predŵeta, pa ćeŵo i Ŷa taj ŶačiŶ pokušati da 
proveriŵo da li je ďilo realŶih potreďa za oviŵ količiŶama. 

 

 

Zloupotreba sistematizacije 

Stigla Ŷaŵ je i zaŶiŵljiva prijava u vezi sa aŶgažovaŶjeŵ liĐa za oďavljaŶje poslova u određeŶiŵ 
ustaŶovaŵa u zdravstveŶoŵ sisteŵu u RS. PodŶosioĐi prijave sŵatraju da je došlo do zloupotreďa 
sistematizacije rada, te da je ŶjeŶiŵ izŵeŶaŵa oŵogućeŶo da se pojavi potreďa za određeŶiŵ 
kadroviŵa koji u relŶosti predstavljaju čak i višak. Tvrde da su čelŶiĐi Ŷaložili izŵeŶe akta o 
sisteŵatizaĐiji kako ďi ,,izŵislili'' radŶa ŵesta za liĐa koje iŵaju Ŷaŵeru da aŶgažuju. Pokušaćeŵo da 

priďaviŵo akt koji uređuje sisteŵatizaĐiju rada, te dodatŶe dokuŵeŶte koji ďi treďalo da oďjasŶe 
Ŷaŵere čelŶika, te ŶakoŶ toga daŵo određeŶi zaključak.   

 

  

http://www.transparentnost.org.rs/index.php/sr/aktivnosti/tekui-projekti/alac
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Mediji 

EPS angažuje iste čitače brojila 

Birn, A.Đorđević, 12. jul 2017.  

Elektroprivreda Srďije ;EPSͿ dodelila posao očitavaŶja ďrojila koŶzorĐijuŵu preduzeća koji je prethodŶi 
ugovor za isti posao prekršio ďar po dva osŶova - isporučio je uvećaŶe račuŶe za struju i Ŷije očitavao 
sva brojila 

U aprilu 2017. godine EPS je raspisao tender za 

očitavaŶje ďrojila, sedaŵ ŵeseĐi ŶakoŶ što je 
za ovaj posao sklopljen ugovor sa 

konzorcijumom firmi koji predvodi kompanija 

Sequester (Sikvester). U junu je tender 

završeŶ, a pobedio je isti konzorcijum kao i u 

avgustu 2016. godine. 

Razlozi za raspisivanje novog tendera nisu 

jasni, s obzirom na to da je prethodni ugovor 

ostavljao ŵogućŶost saradnje na dve godine. 

VlasŶik Sikvestera kaže da se radi o regularŶoj 
proceduri, dok predsednik Nadzornog odbora 

EPS-a BraŶko Kovačević tvrdi da je prethodŶi 
ugovor raskinut jer konzorcijum nije valjano radio svoj posao. „Prethodni tender je pao zbog problema 

sa pogrešŶiŵ račuŶiŵa za struju i prekiŶut je ugovor sa tiŵ koŶzorĐijuŵoŵ͞, rekao je Kovačević za BIRN. 

Sa druge straŶe, DejaŶ Jereŵić, predvodŶik koŶzorĐijuŵa koji je poďedio Ŷa oďa teŶdera, Ŷegira ove 
tvrdnje predsednika Nadzornog odbora EPS-a. „TvrdŶje profesora Kovačevića Ŷi priďližŶo Ŷisu tačŶe. 
Nikakvog raskidaŶja Ŷije ďilo, Ŷego je prethodŶi ugovor potpisaŶ Ŷa dve godiŶe sa ograŶičeŶjeŵ 
finansijskih sredstava po Zakonu o javnim nabavkama. S obzirom na to da su finansijska sredstva po tom 

ugovoru istekla u ŵaju, ŵi sŵo izašli iz tog ugovora i  raspisana je nova nabavka͞, rekao je Jereŵić za 
BIRN. 

Milorad Grčić, v.d. direktora EPS-a, ne odgovora na pitanja BIRN-a u vezi sa oviŵ posloŵ, Ŷi šest daŶa 
ŶakoŶ što su ŵu upućeŶa elektroŶskoŵ poštoŵ. 

Iako je raspisan novi tender, procedura izbora najpovoljnije ponude, kao i uslovi novog ugovora skoro da 

su ideŶtičŶi oŶoŵe iz avgusta ϮϬϭϲ. godiŶe. To se pre svega odŶosi Ŷa ĐeŶu od ϯϵ,ϵϵ diŶara po očitaŶoŵ 
brojilu. 

BIRN je u jaŶuaru ϮϬϭϳ. godiŶe oďjavio istraživaŶje u koŵe je predočeŶo da je ĐeŶa od ϯϵ,ϵϵ diŶara po 
brojilu najmanje duplo veća od oŶoga što se Ŷaplaćivalo pre toga za tu vrstu usluge. IstraživaŶje je 

http://transparentnost.org.rs/index.php/sr/aktivnosti-2/press-clipping
http://javno.rs/assets/O%C4%8Ditavanje_brojila/Odluka_2017.pdf
http://javno.rs/assets/O%C4%8Ditavanje_brojila/Odluka_2017.pdf
http://javno.rs/istrazivanja/racuni-za-struju-ocitavanje-skuplje-i-losije
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pokazalo da je ĐeŶa očitavaŶja u urďaŶiŵ Ŷaseljiŵa, gde su ďrojila gušće raspoređeŶa i gde se lakše i 
ďrže očitavaju, izŶosila oko ϭϬ diŶara, dok je za ruralŶa Ŷaselja prosečŶa ĐeŶa ďila ϯϬ diŶara. 

Prema uslovima tendera iz avgusta 2016. godine, kao i tendera iz aprila 2017. godine, cena je ista za sva 

brojila, bez obzira da li su u gradu ili u manjim mestima i selima. 

Od avgusta 2016. godine po prvi put je posao očitavaŶja ďrojila Ŷa teritoriji Đele Srďije prepušteŶ jedŶoj 
kompaniji, to jest, jedŶoŵ koŶzorĐijuŵu preduzeća. Ova proŵeŶa sisteŵa očitavaŶja ďrojila je saŵo 
posle par ŵeseĐi dovela do skaŶdala sa uvećaŶiŵ račuŶiŵa za struju za deĐeŵďar ϮϬϭϲ. godine. 

TadašŶji preŵijer AleksaŶdar Vučić direktŶo je uperio prst u čitače ďrojila, to jest, u firŵu, koja očitava 
ďrojila, kao odgovorŶe za uvećaŶe račuŶe. „Neprihvatljivo je da neko ’izŵišlja’ visiŶu račuŶa, jer želi da 
ostane u toploj sobi i mrzi ga da ide i očitava struju͟, izjavio je Vučić Ŷa koŶfereŶĐiji za ŶoviŶare ϮϮ. 
januara 2017. godine. OŶ je tada Ŷajavio istragu i kažŶjavaŶje odgovorŶih i rekao je da je upozorio 
v.d. direktora EPS-a Milorada Grčića zďog ovog skaŶdala. 

Predsednik Nadzornog odbora EPS-a je za BIRN izjavio da je iŵao uvid u izveštaj koŵisije koja je radila 
istragu oviŵ povodoŵ i da je utvrđeŶa odgovorŶost koŶzorĐijuŵa, od koga su ŶaplaćeŶi peŶali za 
ŶeizvršeŶje pojediŶih stavki iz ugovora. „Postoji zapisnik o primopredaji i tamo se vidi šta je istiŶa, a iz 
Ŷjihovog zapisŶika se vidi da četiri posto Ŷije očitaŶo͞, odgovara predsednik Nadzornog odbora EPS-a 

Kovačević.  

Ove Ŷavode Ŷegira vlasŶik firŵe Sikvester, tvrdeći da je koŶzorĐijuŵ koji predvodi Ŷjegova koŵpaŶija 
uradio besprekoran posao. 

V.d. direktora Grčić Ŷije želeo da odgovori na pitanje BIRN-a o rezultatiŵa rada uŶutrašŶje koŶtrole i 
odgovorŶosti za pogrešŶo čitaŶje ďrojila koje je dovelo do ŶeispravŶih račuŶa građaŶa za utrošeŶu 
električŶu eŶergiju. 

Na pitanje kako koŵeŶtariše čiŶjeŶiĐu da iste firŵe koje su već prekršile sporazuŵ i loše očitavale ďrojila 
ponovo rade taj posao, predsednik Nadzornog odbora EPS-a BraŶko Kovačević odgovora: „Nije logičŶo 
da neko ko je zabrljao ponovo dobije posao, ali pretpostavljam da nisu imali dve validne ponude i 

ŵogućŶost izďora, a posao ŵora da se uradi, ďrojila ŵoraju da se očitaju͞. 

Kao i na prethodnom tenderu, bile su samo dve ponude, od kojih konkurentska ponuda nije ispunjavala 

ni jedan uslov. 

Usloviŵa teŶdera je predviđeŶo da se očitava tri ŵilioŶa ďrojila, za razliku od prethodŶog puta kada je 
tražeŶo da se očitava ϯ,ϱ ŵilioŶa ďrojila. Sada je ĐeŶa za ŵeseĐ daŶa ϭϮϯ ŵilioŶa diŶara. Na tri ŵilioŶa 
ďrojila dolazi se do Đifre od ϰϬ diŶara po ďrojilu, što je ideŶtičŶo ĐeŶi Ŷa prošloŵ teŶderu, jer je tada 
ponuda bila 140 miliona dinara za 3,5 miliona brojila. 

PoďedŶički koŶzorĐijuŵ i dalje predvodi koŵpaŶija Sikvester, s toŵ razlikoŵ da su dve koŵpaŶije 
Ŷapustile grupaĐiju, a jedŶa Ŷova koŵpaŶija je pridružeŶa. 

http://javno.rs/assets/O%C4%8Ditavanje_brojila/Odluka-o-dodeli-ugovora.pdf
http://javno.rs/assets/O%C4%8Ditavanje_brojila/Odluka-o-dodeli-ugovora.pdf
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ČitaŶje struje ŵobilnim telefonom 

IzvestaŶ ďroj čitača ďrojila je do sada koristio ŵoďilŶu aplikaĐiju za očitavaŶje potrošŶje, a uskoro bi svih 

ϲ,ϬϬϬ čitača treďalo da ďude opreŵljeŶo ovoŵ Ŷovoŵ tehŶologijoŵ.  ČitaŶje ďrojila uz poŵoć ŵoďilŶe 
aplikacije podrazumeva da svaki čitač uŵesto ručŶo, kao do sada, ŵoďilŶiŵ telefoŶoŵ zaďeleži 
potrošŶju. PodaĐi se istog treŶa arhiviraju u jediŶstveŶu ďazu. Ova tehŶologija garaŶtuje ŵŶogo veću 
preĐizŶost i tačŶost očitaŶih podataka. 

TeŶder za projekat autoŵatskog očitavaŶja ďrojila uz poŵoć ŵoďilŶih telefoŶa raspisaŶ je još u ŵaju 
ϮϬϭϲ. godiŶe, a okoŶčaŶ je ŶakoŶ godiŶu daŶa u ŵaju ϮϬϭϳ. godiŶe. U toŵ period podŶeto je sedaŵ 
zahteva za zaštitu prava u postupĐiŵa javŶih Ŷaďavki i dva puta je oďustavljeŶ postupak. 

Iako je, očigčedŶo, ďilo veliko iŶteresovaŶje za ovaj posao, Ŷa kraju se došlo do saŵo jedŶe zajedŶičke 
ponude firmi Tcom i Asseco iz Beograda. Pre dve godine ove dve kompanije su pobedile na tenderu za 

očitavaŶje ϴϬϬ,ϬϬϬ ďrojila, a sada su sklopile ugovor sa EPS-om za ostalih 2,5 miliona brojila. Vrednost 

ugovora je 600 miliona dinara bez PDV-a. 

Kompanija TĐoŵ je u vlasŶištvu JeleŶe StaŶivuković, Voje JovaŶovića i koŵpaŶije Perseus, u vlasŶištvu 
IvaŶa Vasića. KoŵpaŶija AsseĐo iz Beograda je deo ŵeđuŶarodŶe grupaĐije koja iŵa predstavŶištva u 
skoro sviŵ zeŵljaŵa jugoistočŶe Evrope.  Asseco je imenovanjem preŵijerke AŶe BrŶaďić ušao u žižu 
javŶosti, pošto je ŶjeŶ ďrat Igor BrŶaďić zakoŶski zastupŶik koŵpaŶije. Prilikom javne rasprave u 

SkupštiŶi AŶa BrŶaďić je izjavila da joj je u AgeŶĐiji za ďorďu protiv korupĐije preporučeŶo da kada 
pobedi firma u kojoj je njen brat, dostavi dokumentaciju kako bi oni ocenili da li je eventualno bilo 

sukoba interesa.  

 

http://javno.rs/assets/O%C4%8Ditavanje_brojila/Tcom_2015.pdf
http://javno.rs/assets/O%C4%8Ditavanje_brojila/Tcom_2015.pdf
http://javno.rs/assets/O%C4%8Ditavanje_brojila/Tcom_2017.pdf
http://javno.rs/assets/O%C4%8Ditavanje_brojila/Tcom_2017.pdf
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